
 

 

 

 

 

Húsvéti körlevél 2022 
 

 

Krisztusban szeretett Testvérek! 

Béke veletek! 

 

A Feltámadottnak ezen köszöntésével küldöm húsvéti 
jókívánságaimat. Húsvét a keresztény embernek és hitünknek alapja. 
A mi hitünk nem létezne Húsvét nélkül, a Feltámadott nélkül, és az 
első húsvéti tanuk nélkül, akik ezt az örömhírt tovább adták. A kő 
továbbra is elzárná reménytelenségünk sírját, csődöt mondanánk. 

Krisztus föltámadt! Béke veletek! 

Ezt az örömhírt küldöm megpróbáltatott szomszédainknak 
Ukrajnába. El sem tudjuk képzelni, mit élnek át ezek az emberek a 
szemünk láttára, a házunk előtt a 21. században.                                                                                                                 

Köszönetet mondok minden Burgenlandinak, az egyesületeknek, az 
intézményeknek, a politikai élet képviselőinek, a Caritasnak, minden 
segélyszervezetnek, a plébániáknak és minden egyes embernek, aki 
segítőkész és szolidáris a háborút érintő emberekkel, akik 
menekülteket fogadnak be, adományoznak és jót tesznek. Kérem 
további segítségeteket a szükséget szenvedő emberek gondjait 
enyhíteni. 

Egyúttal köszönetet mondok mindenkinek, aki egyházmegyénk 
nagyböjti akciójában részt vett - ez a burgenlandi szolidaritás 
kifejezője. 



Az elmúlt két év járványa az ukrajnai háború árnyékában szinte 
feledésbe merült.          Sokat tanultunk, de sajnos sokat felejtettünk 
is. Az úgynevezett 3 G szabály- oltott, gyógyult, tesztelt- ismert 
számunkra, ez még valószínű sokáig elkísér bennünket.                             
Ebben a húsvéti körlevélben viszont nem az ismert 3G-ről, hanem a 
3F-ről szeretnék beszélni. Mire.gondolok ezzel? 

 

Az első F a kiábrándultságot (Frustration) jelenti. 

Nagypénteken, Golgota keresztje alatt csak egy valami létezett: a 
kiábrándultság.          Jézus tanítványai csalódottak, tanácstalanok, 
kiábrándultak voltak, Jézus ígérete csak utópia volt?  Jézus követése 
csak csalódás? Hogyan tovább? Mi vár ránk? Nagypénteken 
keresztre lett feszítve az emberiség minden reménye és úgy tűnt: 
erre az Istenre nem lehet hagyatkozni. Magára maradt? Elhagyott 
minket, embereket? Jézus kiáltása a kereszten még ma sem 
csendesült el: „Istenem, Istenem, miért hagytál el engem?“ 

Kérdem, közelebb van Nagypéntek mint Húsvét? Átalakulás és 
bizonytalanság az egész világon, egy én központú társadalom egy 
olyan életstílussal, ami felörlődik a pazarlás és elszegényedés között, 
az egyház lekicsinylése önsajnálattal, politikai haszonleséssel és 
még sok mással párosulva. Őszintén meg kell mondanunk a 
fiataloknak, hogy egy kizsákmányolt földet hagyunk rájuk  Ugyanúgy 
mint az emmauszi  taníványoknál, ma is sok csalódás, 
tanácstalanság és kiábrándultság létezik az egyházban, a 
társadalomban és a személyes életben. Vajon Isten is kiábrándult, ha 
a világot és az embert látja? 

A második F az összetartozást (Fusion) jelenti. 

 

Az összetartozás jelenthet: közösséget,egymással és egymásért. Az 
összetartozás lenne a varázsszava a jelennel és a jövővel való 
boldogulásnak?   Az összetartozás egy folyamat, egy út. Az 
Apostolok Cselekedeteiben az első keresztényeket az „Új út 
embereinek“ nevezik. A Feltámadott azt mondja magáról: „Én vagyok 
az út!“. 



A keresztény lét, az egyház egy út, Krisztus követése. A 
keresztények a világ tekervényes ösvényein keresik Jézus 
lábnyomait és Jézus hangját. Tőle kaptuk a karizmát, a Szentlélek 
ajándékait, amelyek számunkra ajándék és feladat. Kérlek titeket, 
engedjük Isten Lelkét egyházunkban és a világban működni, ne 
oltsuk ki azt! Ő a garancia a fáradtság és az elfásultság ellen. Az új 
pasztorális út, amelyen már évek óta elindult egyházmegyénk, a jelen 
szinódus, amelyre Ferenc pápa az egész egyházat meghívta, az 
egyházközségek és esperességek kihívása, az Istenről való beszéd 
a hitoktatásban, a házasság szentségének megélése, családjaink, 
időseink és betegeink gondozása,és a haldoklók elkísérése, ez mind 
egy nagy Igen az életre - ez a Szentlélek Isten működése. Ez a 
Feltámadott jelenlétének a jele közöttünk, az ő működése általunk és 
az egyházban. 

Mindenkinek köszönetet mondok, akik közösen gondolkodnak, építik 
és szívükön viselik az egyház ügyét. Jó volt megtapasztalni, milyen 
sokan bekapcsolódtak a szinódusi folyamatba. A gyermekektől és 
fiataloktól több mint ezer visszajelzés érkezett. Ez jól mutatja, hogy a 
fiataloknak még vannak elvárásai az egyház felé, még akkor is, ha 
egyik másik dolog zavarja, vagy bosszantja őket. A közelmúltban 
tartott képviselőtestületi választások bátorítást és biztatást jelentenek 
számomra. Sokan vállalkoztak arra, hogy Jézus ügyéért dolgozzanak 
és az élő egyházat alakítsák. Püspökként köszönetet mondok a 
leköszönő képviselőtestületeknek odaadó munkájukért, az újaknak 
pedig köszönöm a készséget. 

Ha az összetartozás közösséget jelent, akkor haladjunk együtt a 
szinódusi úton, és legyen húsvéti egyházunk vezetője az Apostolok 
Cselekedetei. A közös imádság az Eucharisztia ünneplése, a 
szegényekkel való törődés, a Feltámadott melletti tanuságunk: 
kereszténységünk alapjai. Ne féljünk az összetartozástól, a 
közösségtől! 

Ha valamikor, akkor ma nagy szükség van a jónak a jóért való 
összefonódására. 

A harmadik F az örömöt (Freude) jelenti. 

Húsvét jellemzője az öröm, Húsvét életet jelent. Jézus feltámadása 
legyőzte a félelmet, reménytelenséget és a halált. Ez a húsvéti öröm 



alapja. Ezen áll az igazi keresztény öröm. Ez a húsvéti öröm kell, 
hogy a keresztény ember ismertetőjele legyen. Ezt az örömöt kell újra 
felfedeznünk. Ezt nem lehet gyártani, vagy megvásárolni, ez Isten 
ajándéka. Nekünk, kersztényeknek kell erről tanuságot tennünk, és 
nekünk kell továbbadnunk. A húsvéti idő egy nagyon jó kezdet ehhez. 

Az élet sok területén, így az egyházban is megtapasztaljuk, a három 
F-et: a kiábrándultságot (Frustration), az összetartozást (Fusion) és 
az örömöt (Freude). Az emmauszi tanítványok esete, a mi személyes 
történetünk is. Minden kiábrándultság ellenére találkozhatunk az 
egyház közösségében a Feltámadottal, aki életünk mélységeiben és 
magasságaiban észrevétlenül velünk van - ez örömöt és reményt ad 
nekünk!                                                                                                                             

Az emmauszi tanítványokkal kérjük mi is a Feltámadottat: „Urunk, 
maradj velünk!“ 

Húsvét egy élő és szerető ember töténete. Ezt a történetet mutatják 
be idén Szentmargitbányán a Passiójátékok. Mindenkit szeretettel 
hívok és köszönöm a szervezőknek, a közremüködőknek és az 
egyházközségnek ezt a húsvéti hitvallást! 

 

Béke veletek! Imádkozzunk a békéért Ukrajnában! 

 

 

 

 

kismartoni püspök 

 

 

 

 

 

 

Ezt a húsvéti körlevelet szíveskedjenek 2022 Húvétvasárnap vagy Húsvéthétfőn a 
szentmiséken felolvasni. 


